
 

 
 
 

     www.akvs.cz | +420 224 095 601 | Kamýcká 129, 165 00 Praha 6 – Suchdol | IČO: 70977062 | ID datové schránky m73hfbn 

Zápis z 23. výroční konference Asociace knihoven vysokých škol ČR, z. s. 

konané dne 20. 2. 2025 
 

Přítomni: 

− pověření zástupci z členských vysokých škol, členové VV a hosté dle prezenční listiny 

Konferenci řídil předseda VV – Václav Šubrta (VŠE).  

1. Zahájení 

Prorektor UPCE pro vědu a tvůrčí činnost doc. Mgr. Tomáš Hejduk, Ph.D. přivítal všechny účastníky výroční 
konference na UPCE a pronesl úvodní slovo.  

Předseda VV AKVŠ ČR Václav Šubrta také přivítal účastníky a zahájil 23. výroční konferenci.  

2. Volba pracovních komisí 

1. Mandátová komise (zástupce VV: Jan Kříž + z pléna: Helena Sedláčková)  
2. Návrhová komise (zástupce VV: Jitka Vencláková + z pléna: Věra Svobodová)  
3. Volební komise (zástupce VV: Lucie Panchártek Suchá + z pléna Miloslava Faitová) 

K navrženému složení pracovních komisí nebyly vzneseny připomínky.  

Hlasování: 23 pro, 0 se zdržel, nikdo proti.  

Navržení členové komisí byli zvoleni jednomyslně. 

3. Schválení programu 

V. Šubrta představil program výroční konference: 

1. Zahájení  
2. Volba pracovních komisí  
3. Schválení programu  
4. Aktuální informace z VV AKVŠ  
5. Zpráva o činnosti za rok 2024  
6. Zpráva o hospodaření za rok 2024  
7. Plán činnosti na rok 2025  
8. Návrh rozpočtu na rok 2025  
9. Členské příspěvky na rok 2025  
10. Změna Stanov AKVŠ   
11. Volby do výkonného výboru na období 2025–2027  
12. Vyhlášení výběrového řízení Fondu podpory zahraničních cest na rok 2025 
13. Různé 
14. Diskuze  
15. Usnesení konference  
16. Závěr  

Hlasování: 23 pro, 0 se zdržel, nikdo proti. Navržený program byl schválen jednomyslně. 
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4. Aktuální informace z VV AKVŠ   

J. Vencláková krátce okomentovala proběhlé a chystané stáže. 
R. Římanová představila mírně pozměněný koncept BA 2025. 
M. Bočková informovala o přípravách exkurze do Nizozemska. 
B. Jankovská doplnila aktuální události v projektu CARDS. 
Podrobněji viz prezentace. 
 
M. Faitová (ZČU) vznesla dotaz, zda se bude opakovat stáž Linked Data. J. Vencláková reagovala, že další stáž na toto 
téma se chystá na leden 2026. 

5. Zpráva o činnosti za rok 2024 

Zprávu o činnosti obdrželi delegáti předem. Okomentoval ji předseda V. Šubrta.  

K předložené zprávě o činnosti za rok 2024 nebyly vzneseny připomínky.  

 

Hlasování: 23 pro, 0 se zdržel, nikdo proti. 

Předložená zpráva o činnosti za rok 2024 byla schválena jednomyslně. 

6. Zpráva o hospodaření za rok 2024 

Zprávu obdrželi členové AKVŠ ČR předem. Jednatelka AKVŠ, H. Landová, zprávu o hospodaření stručně 
okomentovala.   

Počáteční stav (účet + pokladna): 857 477,86 Kč 

Příjmy v roce 2024: 1 566 630 Kč 

Výdaje v roce 2024: 1 884 238,31 Kč 

Stav k 31. 12. 2024 (účet + pokladna): 657 652,85 Kč 

K předložené zprávě o hospodaření za rok 2024 nebyly vzneseny připomínky.  

 

Hlasování: 23 pro, 0 se zdržel, nikdo proti. 

Předložená zpráva o hospodaření za r. 2024 byla schválena jednomyslně. 

7.  Plán činnosti na r. 2025 

Plán činnosti byl rozeslán členským institucím předem. Plán představil a klíčové body jednotlivých aktivit 
okomentoval předseda VV V. Šubrta.  

Poté vyzval delegáty k diskuzi k jednotlivým aktivitám i k plánu činnosti jako celku. K předloženému návrhu plánu 
činnosti na rok 2025 nebyly vzneseny připomínky. 

 

Hlasování: 23 pro, 0 se zdržel, nikdo proti. 

Předložený plán činnosti na r. 2025 byl schválen jednomyslně. 
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8. Návrh rozpočtu na rok 2025 

Návrh rozpočtu obdrželi delegáti předem. Jednatelka H. Landová rozpočet okomentovala. Podrobnosti viz 
prezentace. 
Předpokládané příjmy: 1 520 000 Kč 
Předpokládané výdaje: 1 654 000 Kč 

K předloženému návrhu rozpočtu na rok 2024 nebyly vzneseny připomínky.  
 

Hlasování: 23 pro, 0 se zdržel, nikdo proti. 

Předložený návrh rozpočtu na rok 2025 byl schválen jednomyslně. 

9. Členské příspěvky na rok 2025 

Návrh byl rozeslán členům AKVŠ ČR předem. Příspěvky zůstávají stejné jako v roce 2024. Konkrétní částky viz 
usnesení (Příloha č. 1).  

K předloženému návrhu členských příspěvků na rok 2025 nebyly vzneseny připomínky.  
 

Hlasování: 23 pro, 0 se zdržel, nikdo proti. 

Předložený návrh členských příspěvků na r. 2025 byl schválen jednomyslně. 

10. Změna Stanov AKVŠ ČR 

Návrh změn stanov ve změnovém znění včetně důvodové zprávy obdrželi delegáti předem, a to včetně návrhu 
úplného znění stanov. B. Jankovská změny okomentovala. Podrobnosti viz prezentace. 
 

Hlasování: 23 pro, 0 se zdržel, nikdo proti. 

Předložené nové znění Stanov AKVŠ ČR bylo schváleno jednomyslně. 

11. Volby do výkonného výboru na období 2025–2027 

Nominováni byli (řazeno dle počtu nominací): 

 Jméno Instituce Počet nominací 

Landová Hana ČZU 16 
Kříž Jan MU 15 
Římanová Radka UK 15 
Šubrta Václav VŠE 15 
Jankovská Blanka UPCE 14 
Vencláková Jitka TUL 14 
Bočková Markéta MU 12 
Dvořáčková Jarmila OU 5 
Svobodová Zuzana UPOL 5 
Paulová Kristýna ČZU 3 
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Výroční konference zvolila Výkonný výbor AKVŠ ČR pro období 2025–2027 v tomto složení (při shodném počtu 
hlasů řazeno abecedně dle příjmení): 

1. Blanka Jankovská (22 hlasů) 

2. Václav Šubrta (22 hlasů) 

3. Jitka Vencláková (21 hlasů) 

4. Markéta Bočková (20 hlasů) 

5. Jan Kříž (20 hlasů) 

6. Hana Landová (20 hlasů) 

7. Radka Římanová (19 hlasů) 

8. Zuzana Svobodová (18 hlasů) 

9. Jarmila Dvořáčková (17 hlasů) 

 

Náhradnice: 

Kristýna Paulová (10 hlasů) 
 
Odpoledne proběhlo první jednání výkonného výboru, který si zvolil následující předsednictvo  
(Hlasování: 5 pro, 3 se zdrželi, nikdo proti.): 
Předseda: Václav Šubrta 
Místopředseda: Jan Kříž 
Jednatelka: Hana Landová 
Členové: B. Jankovská, J. Vencláková, M. Bočková, R. Římanová, Z. Svobodová, J. Dvořáčková 

12. Vyhlášení výběrového řízení Fondu podpory zahraničních cest na rok 2025 

B. Jankovská přednesla návrh na nové složení hodnotící komise FPZC: 

- M. Faitová (ZČU), J. Mašek (UJEP), H. Sedláčková (UPOL), 
- komisi doplní nový místopředseda VV J. Kříž a za nový VV B. Jankovská. 

Celková dotace a limity pro cesty v rámci Evropy a mimo ni zůstávají stejné jako v r. 2024: 

- celková dotace 120 000 Kč, 
- maximální příspěvek na cestu v rámci Evropy 30 000 Kč, 
- maximální příspěvek na cestu mimo Evropu 45 000 Kč. 

První kolo výběrového řízení proběhne v termínu 1.–31. 3. 2025, výsledky budou oznámeny do 15. 4. 2025.  
V případě, že nebudou vyčerpány všechny prostředky, bude vypsáno druhé kolo, a to od 1. 4. do 31. 5. 2025. Pokud i 
nadále nebudou finance vyčerpány, bude zvažováno vypsání třetího kola. Podpora online akcí zůstává zachována.  

 

K předloženému návrhu na složení hodnotící komise, ani k podmínkám vyhlášení výběrového řízení do fondu 
nebyly vzneseny připomínky. Zároveň proběhlo hlasování o složení hodnotící komise a o finančních limitech  
a harmonogramu vyhlášení výběrového řízení. 

 

Hlasování: 23 pro, 0 se zdržel, nikdo proti. 

Předložené návrhy byly schváleny jednomyslně. 
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13. Různé 

J. Kříž (MU) připomněl, že 1. 3. bude zahájen sběr dat do statistického výkazu a poběží do 31. 5. 2025. 

 

J. Jirát (VŠCHT/NTK/CEL) informoval, že společnost Clarivate/ProQuest 18. 2. 2025 zveřejnila tiskovou zprávu pod 
názvem Clarivate Unveils Transformative Subscription-Based Access Strategy for Academia. Ve zprávě oznamuje 
změnu politiky prodeje svých produktů. Týká se to zejména ukončení možnosti nákupů trvalých přístupů  
k e-knihám ProQuest, a to jak nákupu individuálních titulů, tak nákupů v režimech DDA/EBA, s účinností od 1. 11. 
2025. O situaci více zjišťuje jak Albertina icome Praha, tak Národní centrum pro e-zdroje – CzechELib. CEL je ve 
spojení přímo se společností Clarivate a koordinuje vyjádření k situaci spolu s ICOLC. Přítomní delegáti souhlasili 
s tím, aby VV jménem Asociace vydal také stanovisko. 

  

H. Sedláčková (UPOL) oznámila, že končí na pozici ředitelky Knihovny UPOL. Se všemi přítomnými se rozloučila  
a poděkovala za spolupráci. Na UPOL proběhlo výběrové řízení a novým ředitelem se od 1. dubna 2025 stane Mgr. 
Antonín Pokorný. 

14. Diskuze 

Do diskuze nebyl přihlášen žádný příspěvek. 

 

15. Usnesení konference 

V. Svobodová za návrhovou komisi seznámila účastníky konference s návrhem usnesení. Plné znění usnesení je 
přílohou č. 1 zápisu. 

 

Hlasování: 23 pro, 0 se zdržel, nikdo proti. 

Předložené návrhy byly schváleny jednomyslně. 

16. Závěr 

V. Šubrta s B. Jankovskou poděkovali za účast, rozloučili se s delegáty a výroční konferenci ukončili. 

Zapsala: B. Jankovská 

Schválil: V. Šubrta 

 

Přílohy: 

1. Usnesení 23. výroční konference AKVŠ ČR, z. s. konané dne 20. 2. 2025 

https://vykazy.akvs.cz/
https://clarivate.com/news/clarivate-unveils-transformative-subscription-based-access-strategy-for-academia/
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Příloha č. 1 

USNESENÍ 
23. výroční konference  

Asociace knihoven vysokých škol České republiky, z. s., 
konané dne 22. 2. 2025 

 

Výroční konference  

s c h v a l u j e  

• pracovní komise v navrhovaném složení 
• zprávu o činnosti za období 2024 
• zprávu o hospodaření za rok 2024 
• plán činnosti na rok 2025  
• rozpočet na rok 2025 
• členské příspěvky na rok 2025 
• nové znění stanov 
• vyhlášení výběrového řízení Fondu podpory zahraničních cest na rok 2025 
• hodnotící komisi FPZC ve složení: Jan Kříž (MU, místopředseda VV), Blanka Jankovská (UPCE, členka VV), 

Jiří Mašek (UJEP), Miloslava Faitová (ZČU), Helena Sedláčková (UPOL). 

z v o l i l a 

• následující členy Výkonného výboru AKVŠ na období 2025-2027: 
o Václav Šubrta (VŠE) 
o Blanka Jankovská (UPCE) 
o Jitka Vencláková (TUL) 
o Markéta Bočková (MU) 
o Jan Kříž (MU) 
o Hana Landová (ČZU) 
o Radka Římanová (UK) 
o Zuzana Svobodová (UPOL) 
o Jarmila Dvořáčková (OSU) 

• náhradníka člena Výkonného výboru AKVŠ na období 2025-2027: 
o Kristýna Paulová (ČZU) 

s t a n o v u j e  

výši ročního členského příspěvku pro rok 2025 podle modelu 

 Klasifikace instituce  Počet FTE  Výše příspěvku  
Velmi malá (XS)  do 1000  5 000 Kč  
Malá (S)  do 3000  10 000 Kč  
Střední (M)  do 15 000  15 000 Kč  
Velká (L)  do 30 000  20 000 Kč  
Velmi velká (XL)  nad 30 001   25 000 Kč  

 

u k l á d á  

• výkonnému výboru zabezpečovat činnost Asociace v souladu s plánem činnosti. 


